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,,Sport Bez Barier” –

Aktywizacja osób z niepełnosprawnościami. Zwiększenie świadomości i edukacja osób 
niepełnosprawnych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu. Ogólnopolski hub 
informacyjny - ekosystem na rzecz dostępności usług dla osób zagrożonych wykluczeniem społecznym. 
Zadanie realizowane z wykorzystaniem narzędzi takich jak internetowy hub oraz ogólnopolska kampania 
informacyjno-edukacyjna.

Projekt „Sport Bez Barier” w swoich założeniach i zakładanych celach został zrealizowany zgodnie 
z celami pożytku publicznego zwłaszcza w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych, 
wspierania i upowszechnianie kultury fizycznej, a także jako wsparcie dla rodzin i osób będących 
w trudnej sytuacji życiowej oraz wyrównywania ich szans rozwojowych. Hasłami przewodnimi, które były 
obecne w czasie trwania kampanii na różnych nośnikach takich jak billboary, citylighty, spoty radiowe, 
banery GDN były: ,,Sięgnij po marzenia już dziś” i ,,Możesz więcej niż Ci się wydaje”. 

Sport Bez Barier



Głównym celem projektu była aktywizacja osób z niepełnosprawnościami poprzez zwiększenie
świadomości i edukacja osób niepełnosprawnych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu.
Realizacja celu została osiągnięta poprzez wykorzystanie narzędzi takich jak internetowy hub oraz
ogólnopolska kampania informacyjno-edukacyjna.

Realizacja zaplanowanych w Ofercie działań, przyczyniła się do osiągnięcia założonych celów. Natomiast
osiągnięte rezultaty zadania publicznego to zakończone z sukcesem zaplanowane działania i ich efekty,
mierzone w całościowej liczbie odbiorców Projektu Sport Bez Barier:

40 322 103 odbiorców treści projektowych 

Sport Bez Barier



Projekt został zrealizowany w oparciu o 4 główne działania:

1.Stworzenie platformy SportBezBarier w wersji DESKTOP.
2. Stworzenie Platformy SportBezBarier w wersji MOBLIE.

3. Bieżące wsparcie uczestników.
4. Przeprowadzenie kampanii promocyjnej.

Sport Bez Barier



Dlaczego sport Bez Barier?

Uprawianie sportu - zarówno amatorskie jak i zawodowe - rozumiane szerzej jako aktywność fizyczna są 
bardzo ważnymi obszarami funkcjonowania każdego społeczeństwa, który leży w istotnym interesie 
publicznym i społecznym. Aktywny udział w tej działalności powinny brać także osoby z 
niepełnosprawnościami. 
Projekt „Sport bez Barier” został zrealizowany w celu wspierania aktywności sportowej osób z 
niepełnosprawnościami, popularyzowania sportu, kultury fizycznej w tej grupie społecznej, ponieważ 
uprawianie sportu przez osoby niepełnosprawne wpływa budująco również na najbliższe otoczenie, 
w tym na rodzinę, pozwala stawiać cele i wyzwania, których realizacja buduje poczucie własnej wartości.

Sport Bez Barier



Ad. 1 i Ad. 2

Stworzenie platformy SportBezBarier w wersji DESKTOP.

Stworzenie Platformy SportBezBarier w wersji MOBLIE.
Zaprojektowano i uruchomiono kompleksowy ,,hub” informacyjny o nazwie Sport bez barier.

W skład hub-u wchodzi:
- portal informacyjny www.sportbezbarier.pl;

- aplikacja mobilna "Sport bez barier" (iOS i Android).

W trakcie trwania kampanii informacyjno-edukacyjnej Sport Bez Barier na stronę internetową
sportbezbarier.pl weszło ponad

118 000 użytkowników

Hub Informacyjny Sport Bez Barier

http://www.sportbezbarier.pl/
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Bieżące wsparcie uczestników
Chat-bot AI narzędzie edukacyjne

W ramach działania pn. wsparcie i konsultacje z użytkownikami (chat-BOT AI) :

W ramach wsparcia uczestników zakupiono oraz zaadoptowano oprogramowanie 
wspomagające pracę konsultantów, ekspertów. Jest to CHAT BOT - wirtualny asystent 
oparty o AI (elementy sztucznej inteligencji) – który odpowiadał na zadawane na żywo 
pytania, pomagał przejść przez gąszcz przepisów lub wskazujywał konkretne rady. 
CHAT BOT w okresie trwania kampanii nawiązał 1029 interakcji z użytkownikami.

Wsparcie użytkownika odbywało się również poprzez konsultacje on-line z udziałem 
ekspertów. Eksperci odpowiadali na pytania użytkowników na temat rozpoczynania 
aktywności fizycznej w konkretnych rodzajach niepełnosprawności, sportu zawodowego, 
rekreacyjnego i rehabilitacji sportowej. Każdy miał możliwość zadawania pytania 
poprzez maila i komunikator na profilu społecznościowym Fundacji. 

Eksperci udzielili odpowiedzi na kilkadziesiąt pytań.
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Bieżące wsparcie uczestników
E-book

Aktywność fizyczna osób niepełnosprawnych 



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej

Jako narzędzie do aktywizacji osób z niepełnosprawnościami została przeprowadzona 
ogólnopolska kampania informacyjno-edukacyjna. Celem kampanii było zwiększenie 
świadomości i edukacja osób niepełnosprawnych w zakresie upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu. 

W celu zapewnienia dotarcia do jak największej liczby odbiorców z grupy docelowej 
w kampanii zostały wykorzystane różnorodne formy i nośniki informacji. W ramach 
kampanii zostały przeprowadzone działania w Internecie, na kanałach social mediowych
fundacji: Facebook, Instagram, Youtube, prasie tradycyjnej jak i z przeniesieniem treści do 
Internetu, radio, outdoor, debata ekspertów, udział influencerów, ambasadorów kampanii, 
mass – mailing.



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej

Sportowcy, którzy włączyli się w akcję popularyzacji materiałów video na swoich kanałach w social
mediach, jako ambasadorzy kampanii Sport Bez Barier to: 

Bartłomiej Mróz - laureat plebiscytów na sportowca roku i talent roku. Jako pierwszy Polak w historii 
wystartował w zawodach rangi mistrzowskiej w parabadmintonie, stając się prekursorem tej dyscypliny 
w Polsce. Promuje badmintona wśród osób niepełnosprawnych. Jestem jednym 
z najpopularniejszych parabadmintonistów na świecie i najbardziej znanych polskich badmintonistów. 
Sprawdza się również w roli trenera. 

Karolina Pęk - polska tenisistka stołowa. Złota medalistka paraolimpijska w drużynie z Rio de Janeiro 
(2016). Brązowa medalistka paraolimpijska w singlu z Rio de Janeiro (2016), brązowa medalistka 
paraolimpijska w drużynie z Londynu (2012). Reprezentantka Polski w tenisie stołowym osób 
niepełnosprawnych. Rywalizuje również w zawodach z osobami pełnosprawnymi.

https://pl.wikipedia.org/wiki/Polska
https://pl.wikipedia.org/wiki/Tenis_sto%C5%82owy
https://pl.wikipedia.org/wiki/Letnie_Igrzyska_Paraolimpijskie_2016
https://pl.wikipedia.org/wiki/Letnie_Igrzyska_Paraolimpijskie_2016
https://pl.wikipedia.org/wiki/Letnie_Igrzyska_Paraolimpijskie_2012


Przeprowadzenie kampanii promocyjnej

Joanna Mazur i Michał Stawicki – polska lekkoatletka niepełnosprawna, multimedalistka mistrzostw 
świata i Europy niepełnosprawnych oraz uczestniczka Letnich Igrzysk Paraolimpijskich 2016. Jej 
partnerem oraz jednocześnie trenerem jest Michał Stawicki, były lekkoatleta i triathlonista. 
Uhonorowana została tytułem najlepszego sportowca niepełnosprawnego w Polsce w Plebiscycie 
Przeglądu Sportowego 2017.

Joanna Oleksiuk – polska niepełnosprawna lekkoatletka specjalizująca się konkurencjach rzutowych, 
srebrna medalistka mistrzostw Europy. Występuje w klasyfikacji F33.
Krystian Kapłon – gwiazda reprezentacji w Amp Futbolu. Zaczynał grę w AMP Futbol w wieku 14 lat 
i niedługo później trafił na zgrupowanie reprezentacji Polski.

https://pl.wikipedia.org/wiki/Polska
https://pl.wikipedia.org/wiki/Lekkoatletyka
https://pl.wikipedia.org/wiki/Niepe%C5%82nosprawno%C5%9B%C4%87
https://pl.wikipedia.org/wiki/Letnie_Igrzyska_Paraolimpijskie_2016
https://pl.wikipedia.org/w/index.php?title=Micha%C5%82_Stawicki&action=edit&redlink=1
https://pl.wikipedia.org/wiki/Triathlon
https://pl.wikipedia.org/wiki/Plebiscyt_Przegl%C4%85du_Sportowego_2017
https://pl.wikipedia.org/wiki/Polska
https://pl.wikipedia.org/wiki/Lekkoatletyka


Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Kampania w mediach społecznościowych

W ramach kampanii w mediach społecznościowych zostały wykorzystane materiały wideo z 
udziałem ambasadorów kampanii, publikowano posty wraz z treściami informacyjno-
edukacyjnymi. Kampania służyła rozpropagowaniu narzędzi stworzonych przez projekt, 
ale przede wszystkim promocji aktywności fizycznej wśród OzN.

Kampania w mediach społecznościowych wygenerowała zasięgi poprzez obecność we 
wpisach i komunikatach do:

Facebook – 1 492 279 ZASIĘG 
Instagram – 327 135 ZASIĘG
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Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Internetowa kampania wideo YouTube In-Stream 

W ramach kampanii Sport bez Barier były emitowane materiały edukacyjne TrueView In-Stream
na portalu YouTube, które wygenerowały

2 318 846 wyświetleń treści projektowych



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Internetowa kampania wideo YouTube In-Stream 

Najczęściej wyświetlane filmy:
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Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Internetowa kampania wideo YouTube In-Stream 

Na potrzeby całej kampanii
informacyjno-edukacyjnej w kanale Internetowym, 
zostały opracowane i stworzone 

4 spoty informacyjno - motywacyjnych 
65 materiały filmowych.



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Internetowa kampania wideo YouTube In-Stream 
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Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Internetowa kampania bannerowa:

W ramach kampanii banery informacyjno-edukacyjne GDN ukazywały się grupie docelowej na 
najpoczytniejszych stronach i portalach w kraju wygenerowały największe w całym projekcie zasięgi 
treści projektowych tj.:

23 394 252 wyświetleń treści projektowych 

Treści projektowe w postaci GDN były wyświetlane między innymi na takich portalach jak:
Money.pl, Dorzeczy.pl, Wprost.pl, Interia.pl, Wpolityce.pl, Gk24.pl, Bankier.pl
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Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Reklama na portalach internetowych i wortalach tematycznych:

Portale internetowe

tytuł publikacji
miejsce 

publikacji
link do publikacji

Mundial rodzi fascynacje
interia.pl

https://wydarzenia.interia.pl/artykul-sponsorowany/news-
mundial-rodzi-fascynacje,nId,6482306

Sport to dla nich radość i sens życia
wp.pl

https://wiadomosci.wp.pl/sport-to-dla-nich-radosc-i-sens-
zycia-6849794168572736a

Sport to zdrowie dorzeczy.pl https://dorzeczy.pl/sport/382138/sport-to-zdrowie.html

http://wydarzenia.interia.pl/
https://wydarzenia.interia.pl/artykul-sponsorowany/news-mundial-rodzi-fascynacje,nId,6482306
http://wiadomosci.wp.pl/
https://wiadomosci.wp.pl/sport-to-dla-nich-radosc-i-sens-zycia-6849794168572736a
http://dorzeczy.pl
https://dorzeczy.pl/sport/382138/sport-to-zdrowie.html


Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Reklama na portalach internetowych i wortalach tematycznych:



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Reklama na portalach internetowych i wortalach tematycznych:

Wortale tematyczne 

tytuł publikacji miejsce publikacji link do publikacji
Pełnosprawny sport dla 
wszystkich biegowe.pl

https://biegowe.pl/2022/12/pelnosprawny-sport-dla-
wszystkich.html

Sport dla wszystkich dlazdrowia.pl

https://dlazdrowia.pl/sport-dla-wszystkich/

https://www.facebook.com/portaldlazdrowia/posts/pfbid
02JxGvBeuUnRk9e7SR2wnZHYRGfCcwwmLBVv6tD61Swm
D8Z5ZGNyuKkSGqxvPB5Vejl

https://twitter.com/DlaZdrowia/status/160368704207179
7761

W zdrowym ciele zdrowy duch bsi.net.pl https://bsi.net.pl/w-zdrowym-ciele-zdrowy-duch/
W drodze do sukcesów niepelnosprawni.pl http://www.niepelnosprawni.pl/ledge/x/2066260

http://biegowe.pl
https://biegowe.pl/2022/12/pelnosprawny-sport-dla-wszystkich.html
http://dlazdrowia.pl
https://dlazdrowia.pl/sport-dla-wszystkich/
https://www.facebook.com/portaldlazdrowia/posts/pfbid02JxGvBeuUnRk9e7SR2wnZHYRGfCcwwmLBVv6tD61SwmD8Z5ZGNyuKkSGqxvPB5Vejl
https://twitter.com/DlaZdrowia/status/1603687042071797761
http://bsi.net.pl
https://bsi.net.pl/w-zdrowym-ciele-zdrowy-duch/
http://niepelnosprawni.pl
http://www.niepelnosprawni.pl/ledge/x/2066260


Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Reklama na portalach internetowych i wortalach tematycznych:



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Debata z udziałem ekspertów 

W ramach kampanii w Internecie przeprowadzono debatę z udziałem ekspertów pt. ,,Różne perspektywy 
sportu osób z niepełnosprawnościami”
Debata była transmitowana na żywo na portalu wp.pl, gdzie dotarła do:
11 179 odbiorców (unikalnych użytkowników), 
zostały w ramach debaty opublikowane 2 materiały prasowe na portalu wp.pl

https://sportowefakty.wp.pl/lifestyle/1035555/aktywnosc-sportowa-bardzo-wskazana
https://sportowefakty.wp.pl/pilka-nozna/1033344/amp-futbol-wchodzi-na-salony

Jako wydarzenie na FaceBooku Fundacji odbyła się transmisja na żywo z debaty, która zgromadziła:
892 odbiorców wydarzenia.

https://sportowefakty.wp.pl/lifestyle/1035555/aktywnosc-sportowa-bardzo-wskazana
https://sportowefakty.wp.pl/pilka-nozna/1033344/amp-futbol-wchodzi-na-salony


Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Działania z influencerami

W ramach kampanii komunikacyjnej w kanale internetowym i social mediowym została przeprowadzona 
kampania z wykorzystaniem znanych i wpływowych influencerów. 
Nawiązano współpracę z 12 twórcami internetowymi, dzięki którym treści projektu Sport Bez Barier 
dotarły do: 
6 017 376 odbiorców

W celu wzmocnienia dotarcia z przekazem do grupy docelowej wysłano informację prasową, która 
dotarła do:
392 655 odbiorców
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Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Kampania prasowa 

W kampanii prasowej wykorzystane zostały horyzontalne dzienniki opiniotwórcze, które przedstawiały 
treści tematycznie dopasowane do charakteru kampanii.

W kampanii użyte były poniższe tytuły: 
dzienniki ogólnopolskie i lokalne (Super Express i Polskapresse)
magazyny ogólnopolskie (Nasze Sprawy)

Pakiet dzienników regionalnych o zasięgu ogólnopolskim „Polska The Times” (Wider Sieciowy 
Polskapresse), który wychodzi w 20 różnych modyfikacjach: Kurier Poranny, Gazeta Współczesna Echo 
Dnia, Dziennik Łódzki, Express Ilustrowany, Gazeta Codzienna Nowiny, Kurier Lubelski, Gazeta 
Krakowska, Dziennik Polski, Dziennik Zachodni, Nowa Trybuna Opolska, Gazeta Wrocławska, Głos 
Wielkopolski, Gazeta Lubuska, Gazeta Pomorska, Nowości Dziennik - Toruński, Express Bydgoski, Głos -
Dziennik Pomorza, Dziennik Bałtycki, Polska Metropolia Warszawska



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Kampania prasowa 

W ramach kampanii w prasie opublikowano w sumie 43 artykułów (każdy 3600 znaków ze spacjami plus 
grafika) w prasie tradycyjnej z przeniesieniem do Internetu każdy. 
Artykuły w prasie tradycyjnej dotarły do:
2 200 000 odbiorców 

Artykuły opublikowane w prasie tradycyjnej były również opublikowane z przeniesieniem do Internetu. 
Całkowita liczba emisji artykułów on line wyniosła 46 i dotarła do:
8 502 odbiorców 
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11Dziennik Zachodni 
Poniedziałek, 12.12.2022

Niemieccy żołnierze mają doko-
nać inspekcji przyszłych stano-
wisk dla systemu obrony prze-
ciwlotniczej, a następnie prze-
wieźć tam trzy jednostki 
ogniowe.  Ich celem jest ochrona 
infrastruktury krytycznej 
na wschodniej flance NATO, in-
formuje dpa. 

Po tym, jak w połowie listo-
pada rakieta trafiła w polskie te-
rytorium przy granicy z Ukrainą, 
rząd Niemiec zaoferował Polsce, 
partnerowi z NATO, baterie 
obrony powietrznej Patriot. Po-
czątkowo nie było na to zgody, 
strona polska zasugerowała, że 
lepiej byłoby przekazać systemy 
obrony powietrznej Ukrainie. 

W opublikowanym w so-
botę wywiadzie dla „Welt am 
Sonntag” ambasador RP 
w Niemczech Dariusz Pawłoś 
powiedział, że w kwestii roz-

mieszczenia systemu Patriot 
w Polsce jest optymistą, zapew-
nił, że „nasze resorty obrony są 
w intensywnym kontakcie” 
i „decyzja zostanie wkrótce 
ogłoszona”. 

„Zgodziliśmy się z sekreta-
rzem stanu USA Antonym Blin-
kenem, że obrona powietrzna 

nad Ukrainą jest teraz prioryte-
tem” - oświadczył z kolei mini-
ster spraw zagranicznych Zbi-
gniew Rau w piątek w Waszyng-
tonie po rozmowach z szefem 
dyplomacji amerykańskiej. Do-
dał też, że niewykluczone jest 
zwiększenie obecności sił USA 
w Polsce. 

Rau przekazał też, że amery-
kańska dyplomacja „intereso-
wała się” kwestią niemieckiej 
propozycji rozmieszczenia sys-
temów obrony powietrznej Pa-
triot w Polsce, lecz Blinken był 
zdziwiony, że sprawa była przed-
miotem publicznej wymiany 
zdań. 

„Razem zgodziliśmy się, że 
tego typu ustalenia (...) powinny 
być dokonywane za zamknię-
tymi drzwiami” - powiedział 
Rau podczas spotkania z dzien-
nikarzami, pytany o sprawę pro-
pozycji rozmieszczenia niemiec-
kich systemów obrony powietrz-
nej Patriot w Polsce. 

Stwierdził przy tym, że to 
strona niemiecka „przeniosła tę 
kwestię do dyskursu publicz-
nego”. Rau poinformował, że 
rozmowy z Blinkenem doty-
czyły „obecnej i przyszłej” 
obecności żołnierzy USA 
na wschodniej flance NATO, 
w tym w Polsce. Dodał, że nie 
można wykluczyć zwiększenia 
sił USA w naszym kraju. Mini-
ster podkreślił, że polskie stano-
wisko w sprawie zakończenia 
wojny na Ukrainie jest takie, że 
konflikt może zakończyć się 
„wyłącznie strategiczną po-
rażką Rosji, przywróceniem in-
tegralności terytorialnej Ukra-
iny i takiej zmiany konstelacji 
polityczno-wojskowej, która 
uniemożliwi Rosji w przyszło-
ści atakowanie swoich sąsiadów 
bądź ingerencje w ich sprawy 
za pomocą groźby agresji”. 

Przypomniał, że polskie sta-
nowisko zakłada możliwość roz-
mów z Putinem dopiero po wy-
parciu wojsk rosyjskich z Ukra-
iny.  

„Propagujemy to stanowisko 
wśród sojuszników z NATO, 
mamy zdecydowane poparcie 
większości państw wschodniej 
flanki i nikt z moich rozmówców 
w USA nie wskazywał żadnej al-
ternatywy do takiej pozycji” - po-
wiedział polski minister. 

Swoje stanowisko zajął w tej 
sprawie Pałac Prezydencki. „Pre-
zydent ma wpływ na to, jakie 
uzbrojenie sojusznicze znajduje 
się na terytorium RP, ewentu-
alne rozmieszenie niemieckich 
systemów Patriot, wpięcie ich 
w system dowodzenia i wyko-
rzystanie do ochrony przestrzeni 
powietrznej odbędzie się na pod-
stawie postanowienia prezy-
denta” - zaznaczył szef Biura 
Bezpieczeństwa Narodowego 
Jacek Siewiera. Dodał też, że 
od samego początku prezydent 
Duda i wicepremier Błaszczak 
„wyrazili satysfakcję z propozy-
cji rozmieszczenia systemu Pa-
triot na terytorium Rzeczypo-
spolitej”. PAP

Karolina Wrońska 
Berlin/Warszawa

We wtorek do Polski ma 
przybyć niemiecki zespół 
rozpoznawczy - dowiedzia-
ła się agencja dpa z kręgów 
bezpieczeństwa.

POLSKA A

Bundeswehra szykuje systemy wyrzutni Patriot 
dla Polski. Najpierw inspekcja stanowisk

Szef BBN podkreśla, że postanowienie o rozmieszeniu baterii Patriot w Polsce leży 
w gestii Andrzeja Dudy 
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Wszystko zaczęło się, gdy Kry-
stian Kosowski poinformował 
pracowników łódzkiego od-
działu firmy o tym, że został 
założony Związek Zawodowy 
Pra cowników Sii, i zachęcił 
do wstąpienia.   

– W odpowiedzi prezes fir -
my Grégoire Nitot napisał do  
naszego lidera kuriozalne pis -
mo, w którym oświadczył, że 
nie życzy sobie w swoim zakła-
dzie związków zawodowych  
– podkreśla Piotr Szumlewicz, 
przewodniczący Związkowej 
Alternatywy, w ramach której 
działa związek pracowników 
Sii. – Jednocześnie wytłuma-
czył on, że wyjechał z Francji 
m.in. z tego powodu, że są tam 
silne i wpływowe związki za-
wodowe, co utrudnia praco-

dawcom swobodne podejmo-
wanie decyzji.  

Dzień po tym, jak prezes 
prze słał odpowiedź, Krystian 
Kosowski został dyscyplinarnie 
zwolniony z pracy. Zdaniem 
związkowców, doszło do złama-
nia prawa, bo przyczyną zwol-
nienia było założenie związku 
zawodowego (zwolnienie z pra -
cy za działalność związkową jest 
w  Polsce zakazane).  

Sprawą zainteresował się  
m.in. poseł Adrian Zandberg 

z partii Razem, który zwrócił się 
do głównej inspektor pracy z  
prośbą o pilną kontrolę w firmie.   

„Odpowiadając na Pana pi-
smo z dnia 29 listopada 2022 r., 
dotyczące rozwiązania stosun -
ku pracy bez wypowiedzenia 
z przewodniczącym komisji za-
kładowej związku zawodowe -
go Związkowa Alternatywa w  
Sii sp. z o.o., uprzejmie infor-
muję, że Główny Inspektor Pra -
cy wydał Głównemu Inspekto-
rowi Pracy w Warszawie pole-

cenie pilnego przeprowadzenia 
kontroli w ww. podmiocie” – 
można przeczytać w odpowie-
dzi Katarzyny Łażewskiej-Hry -
c ko, głównej inspektor pracy.  

Informacja o wynikach kon-
troli (i ewentualnych krokach 
prawnych) ma być podana nie-
zwłocznie po zakończeniu in-
spekcji.  

Przedstawiciele Sii Polska 
zaprzeczają, że Krystian Koso -
wski został zwolniony za  dzia-
łalność związkową. Miało do  
tego dojść ze względu na dzia-
łanie na  szkodę firmy. Taką ar-
gumentację przedstawił prezes 
firmy na jej profilach w me-
diach społecznościowych.    

Zarówno związkowcy jak 
i władze firmy czekają na wy-
niki kontroli PIP.  

Według Wikipedii, prezes 
Sii Grégoire Nitot pochodzi 
z Paryża. W 2000 r. przyjechał 
do Polski, gdzie przez rok stu-
diował w Szkole Głównej Han-
dlowej w Warszawie w ramach 
programu  Erasmus. Po ukoń-
czeniu studiów wrócił do Fran-
cji. Od 2006 r. mieszka w Pol-
sce. W 2016 r.  ot rzymał obywa-
telstwo polskie. ą

Alicja Zboińska
Łódź 

Inspekcja pracy skontroluje 
firmę Sii Polska, która do-
starcza usługi IT, inżynier-
skie i z zakresu BPO. Ma to 
związek ze zwolnieniem 
szefa związku zawodowego 
z łódzkiego oddziału firmy.  

Inspekcja sprawdzi, dlaczego 
zwolniono związkowca

Łódzki oddział firmy Sii ma siedzibę przy ul. Kopcińskiego 

KRÓTKO

PIOTRKÓW TRYBUNALSKI 

26-letni kierowca, operator 
dźwigu hydraulicznego zginął 
w Piotrkowie porażony prą-
dem. Podczas prac rozładun-
kowych dźwig  zahaczył  o li-
nię średniego napięcia. Do-
szło do tego w sobotę  ok.  
godz. 10. przy ul. Scaleniowej. 
Samochód mercedes z dźwi-

giem HDS był zarejestrowany 
w pow. łaskim.  W przesyło-
wych liniach średniego napię-
cia płynie prąd od 15 do 30 KV. 
Po wypadku pracownicy PGE 
na czas trwania czynności po-
licyjnych odłączyli prąd  
na ul. Scaleniowej i przyle-
głych. DS 

26-letni kierowca dźwigu  
zginął porażony prądem 

ZGIERZ

Makabrycznego odkrycia do-
konali w sobotę późnym wie-
czorem strażacy ze Specjali-
stycznej Grupy Poszukiwaw-
czo-Ratowniczej w Łodzi. 
W przydomowym szambie   
przy ul. Tetmajera w Zgierzu 
ratownicy odkryli ciało ko-
biety.  To poszukiwana 46-let-

nia mieszkanka Zgierza.  
Wyszła z domu tego samego 
dnia ok. godz. 9.30 i przestała 
się kontaktować z rodziną. 
Przed godz. 21 z przydomo-
wego zbiornika na nieczysto-
ści wyłowiono jej ciało.  Przy-
były na miejsce lekarz stwier-
dził zgon.  LS

Znaleziono ciało poszukiwanej 
46-letniej kobiety  
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Kronika 
Krakowska

Ulica Krupnicza, na odcinku 
od Teatru Bagatela do ul. 
Szujskiego, zmienia swoje ob-
licze. Teraz odbywa się ukła-
danie kostki brukowej oraz 
wykonywanie podłoża struk-

Bliski koniec prac remonto-
wych na ulicy Krupniczej

REMONTY 

ochotników stawiło się w so-
botę na szkolenie podstawo-
we do 11. Małopolskiej Bryga-
dy Obrony Terytorialnej 
w podkrakowskiej Rząsce. 

81 Lidia Maksymowicz - zasłużo-
na na polu edukacji i działania 
na rzecz pokoju, ambasadorka 
Polski i Krakowa otrzymała  
z rąk prezydenta Krakowa od-
znakę Honoris Gratia.

Lidia Maksymowicz z odznaką 
Honoris Gratia

ODZNACZENIAturalnego wraz z systemem 
napowietrzającym pod nasa-
dzenia drzew. Urzędnicy 
obiecują, że jeśli prace pójdą 
zgodnie z planem, nową ulicą 
będziemy spacerować w dru-
giej połowie grudnia. N arazie 
jednak po Krupniczej chodzi 
się w błocie.

- Nie ogłaszamy jednak pełnego 
sukcesu, bo jedna kategoria pa-
cjentów jest nadal nieobjęta tą 
procedurą - mówi nam prof. 
Wojciech Cyrul, dyrektor Uni-
wersyteckiego Szpitala Dziecię-
cego w Krakowie. 

To wielka zmiana i szansa dla 
małych ciężko chorych pacjen-
tów. Przypomnijmy bowiem, że 
od 8 kwietnia 2019 r. dzieci chore 
na raka całkowicie utraciły do-
stęp do terapii protonowej. 
Sprawa jest o tyle skompilo-
wana, że za prowadzenie terapii 

w Centrum Cyklotronowym 
Bronowice należącym do Insty-
tutu Fizyki Jądrowej PAN odpo-
wiada krakowski oddział Insty-
tutu Onkologii. Placówka ta nie 
zatrudnia jednak pediatrów, 
więc by mali pacjenci również 
mogli skorzystać z protonotera-
pii, musi współpracować z in-
nym szpitalem. Od startu inno-
wacyjnego leczenia rolę podwy-
konawcy Instytutu, odpowiada-
jącego za naświetlanie malu-
chów rozpędzoną wiązką, pełnił 
Szpital Dziecięcy w Krakowie-
Prokocimiu. Umowa między 
placówkami wygasła jednak 
w kwietniu 2019 roku, a dyrekcja 
prokocimskiej lecznicy ze 
względu m.in. na braki kadrowe 
nie zdecydowała się na kontynu-
owanie współpracy.  

Kilka miesięcy temu nastąpił 
przełom, chociaż pełnego suk-
cesu wciąż nie można jeszcze 
ogłosić. - W trakcie naświetlania 

protonami jest dwóch naszych 
podopiecznych, a kolejnych pię-
ciu zostało zakwalifikowanych 
do tej terapii. Nie ogłaszamy jed-

nak pełnego sukcesu w tym za-
kresie, bo jedna kategoria pacjen-
tów jest nadal nieobjęta tą proce-
durą - mówi nam prof. Wojciech 

Cyrul, dyrektor Uniwersytec-
kiego Szpitala Dziecięcego.  

Chodzi o dzieci, które wyma-
gają znieczulenia ogólnego pod-
czas terapii, co wiąże się z ko-
niecznością obecności przy nich 
lekarza anestezjologa. 

- Liczę na to, że również tę 
kwestię uda się rozwiązać - za-
pewnia prof. Cyrul. 

Z podjęcia współpracy zado-
wolony jest także Instytut Onko-
logii w Krakowie. 

- Cieszymy się, że udało się 
wypracować w tej sprawie poro-
zumienie z Dziecięcym Szpita-
lem Uniwersyteckim. Podjęli-
śmy także współpracę z gliwic-
kim oddziałem Instytutu. W wy-
niku tych działań, do września 
udało nam się przyjąć sześcioro 
dzieci, a w ostatnich dwóch mie-
siącach zakwalifikowaliśmy 
do leczenia kolejnych ośmioro 
małych pacjentów - dodaje prof. 
dr hab. n. med. Janusz Ryś, dyr. 

Narodowego Instytutu Onkolo-
gii - Państwowego Instytutu Ba-
dawczego Oddziału w Krakowie.  

Protonoterapia to szansa dla 
dzieci chorych na raka, ponie-
waż nie zaburza rozwoju - po te-
rapii mali pacjenci normalnie ro-
sną, dojrzewają. Klasyczna radio-
terapia takich szans nie daje.  

Przypomnijmy, że perturba-
cje związane z tą procedurą 
trwają od początku istnienia 
Centrum Cyklotronowego. Jego 
potencjał wykorzystywany jest 
w około 50 proc.  

Problemem jest mocno okro-
jona lista wskazań, jakie nowo-
twory mogą być leczone akcele-
ratorem protonowym. Jednak 
również w tym zakresie mają 
niebawem nastąpić zmiany. Mi-
nisterstwo Zdrowia zapewniło 
nas, że do końca roku ma zostać 
opublikowane rozporządzenie 
rozszerzające tę listę o kolejne 10 
wskazań.   ą

Patrycja Dziadosz-Ziaja
patrycja.dziadosz@polskapress.pl

Mali pacjenci Uniwersytec-
kiego Szpitala Dziecięcego 
po ponad dwóch latach prze-
rwy znów są leczeni proto-
nami. Szpitalowi udało się 
podpisać umowę z Instytu-
tem Onkologii w Krakowie. 

Mali pacjenci znów są leczeni protonami

Centrum Cyklotronowe Instytutu Fizyki Jądrowej PAN

FO
T.

 A
N

N
A 

KA
C

ZM
AR

Z 

AKCJA SPECJALNA SPORT BEZ BARIER 1310684544

9Echo Dnia 
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Na zlocie pojawili się pasjonaci, 
zbieracze, regionaliści, miłośnicy 
historii i wszystkie osoby zacie-
kawione starszą i nowszą histo-
rią miasta i regionu. 

Podczas zlotu można było 
pooglądać kolekcje między in-
nymi z takich dziedzin jak: filate-
listyka - zbiory znaczków pocz-
towych, numizmatyka - stare 
i unikalne banknoty i monety, fi-
lokartystyka - kolekcje pocztó-
wek, birofilystyka - akcesoria 
do piwa. 

Nie zabrakło regionalnych 
publikacji, dokumentów i róż-
nych ciekawostek. 

Doktor Łukasz Zaborowski, 
znany regionalista, miłośnik hi-
storii i społecznik walczący 
o przywrócenie wojewódzkiego 
statusu dla miasta Radomia miał 

oryginalną mapę powiatową z lat 
50. z zaznaczonymi granicami 
dokładnie takimi samymi jakie 
jeszcze funkcjonowały za cza-
sów rosyjskiej guberni. 

- Niewiele osób wie, że zanim 
zlikwidowano w latach siedem-
dziesiątych powiaty i utworzono 
województwo radomskie doko-
nana była korekta granic powia-
towych i zlikwidowano granice 
obowiązujące jeszcze w czasach 
carskich. Takie mapy przypomi-

nają właśnie o mało znanych hi-
storiach – mówił Łukasz Zabo-
rowski. 

W Resursie można było po-
dziwiać między innymi bogate 
zbiory przedwojennych i star-
szych pocztówek, które przy-
niósł jeden z kolekcjonerów. - 
Niestety mam niewiele pocztó-
wek Radomia. Mam za to orygi-
nalne zdjęcia z Radomia, ale zu-
pełnie nie wiem kto jest na tych 
zdjęciach – mówił kolekcjoner. 

 Były też starsze i nowsze mo-
nety. Niektórzy zbierają już mo-
nety z czasów PRL. 

- Mam tutaj prawdziwe rary-
tasy, bo ordery z końca XIX 
wieku przyznawane w czasach 
Cesarstwa Austro-Węgierskiego. 
Mam też kufel warecki wypro-
dukowany z okazji jubileuszu 
funkcjonowania browaru z bar-
dzo małym „nakładem”. Mam 
też czapeczkę z kieleckiego bro-
waru, który zaczął funkcjono-
wać całkiem niedawno. Swoją 
wartość mają rzeczy stare i nowe. 
Dla mnie cenna jest przedwo-
jenna mapa Lublina, albo stare 
mapy sprowadzone z Ukrainy – 
powiedział Wiesław Złotko, mi-
łośnik historii, znany z kolekcjo-
nowania gadżetów piwnych. 

Była też promocja książki 
Krzysztofa i Marcina Lorków 
„Ziemia Kielecka na pocztów-
kach Polskiego Towarzystwa Tu-
rystyczno-Krajoznawczego. Ka-
talog”, spotkanie z autorami, 
prezentacja idei miejskiego lapi-
darium, premiera filmu „Po pro-
stu Marywil” i spotkanie z Martą 
Trojanowską i Tomaszem Stani-
szewskim, którzy mówili o ra-
domskiej fabryce płytek. ą

Janusz Petz
Radom

W sobotę, 10 grudnia w Re-
sursie Obywatelskiej w Ra-
domiu odbył się Regionalny 
Zlot Kolekcjonerski. Można 
było zobaczyć wiele unika-
towych zbiorów, ale też ku-
pić, sprzedać, wymienić.

Dużo atrakcji na Regionalnym 
Zlocie Kolekcjonerskim

Podczas zlotu można było kupić, sprzedać zamienić, 
albo zobaczyć przeróżne rarytasy kolekcjonerskie.
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Dla dzieciaków przygotowano 
dużo atrakcji. Mogły za darmo 
zrobić sobie zdjęcie w foto-
budce. Zaproszono je także 
do zabawy z piniatą, czyli wor-
kiem w kształcie tortu wypeł-

nionym cukierkami. Trzeba 
było uderzać w niego, aż worek 
rozerwał się i słodycze ku ucie-
sze dzieciaków wypadły na ze-
wnątrz. W niedzielę miał być 
też tort urodzinowy. Goście 
Parku Trampolin bawili się zna-
komicie.  

JumpWorld Radom podzie-
lony jest na kilka stref, którymi  
opiekują się wykwalifikowani 
pracownicy. Jest tu strefa fitness, 
zajęcia dla dzieci, lekcje w-f, 
strefa basketu, siatkówki, basen 
z gąbkami, strefa do zbijaka, gla-
diatorzy czy „tor Ninja”. ą

Janusz Petz
Radom

Park Trampolin JumpWorld 
w Galerii Feniks przy alei 
Grzecznarowskiego w Rado-
miu w sobotę i niedzielę, 10 
i 11 grudnia obchodził swoje 
piąte urodziny. 

Radomski Park Trampolin 
JumpWorld obchodzi 
swoje piąte urodziny

Dzieciaki zaproszono do rozbijania worka z cukierkami, 
który miał kształt tortu.
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W tym roku w całym kraju 
w Bazie Rodzin „Szlachetnej 
Paczki” (czynna była do 9 grud-
nia do północy) znalazło się po-
nad 15,5 tys. rodzin. W środę (7 
grudnia) jeszcze ponad 130 ro-
dzin z Kujawsko-Pomorskiego 
czekało na wsparcie, w piątek 
o godz. 14 - już tylko 11.  

Pani Patrycja, kierowniczka 
magazynu medialnego Szlache -
tnej Paczki w Młodzieżowym 
Domu Kultury nr 2 na Szwede-
rowie: - W bieżącym roku zgło-
szono nam 990 rodzin potrze-
bujących w województwie ku-
jawsko-pomorskim. Właśnie 
w ten weekend, 10 i 11 grudnia, 
nasi darczyńcy przyjeżdżają 
lub przychodzą do naszych ma-
gazynów i zostawiają prezenty 
dla wskazanych osób i rodzin. 
Otrzymują od nas pokwitowa-
nie odbioru paczki. Wszystkie 
paczki już za pośrednictwem 
naszych wolontariuszy trafiają 

do wytypowanych potrzebują-
cych.  

Nietypowych życzeń odno-
śnie prezentów w tym roku nie 
brakowało. Ktoś chciał dostać 
pod choinkę łóżko rehabilita-
cyjne, ktoś inny wózek inwa-
lidzki, a jeszcze kto inny - wó-
zek dziecięcy.  

W tym roku  wielki finał 
zwany Weekendem Cudów od-
bywał się 10-11 grudnia.  Bazę 
Rodzin otwarto 12 listopada. 
W Kujawsko-Pomorskiem wo-
lontariusze odwiedzili mnó-
stwo rodzin. Jedną z nich do ob-

darowania wybrali uczniowie 
SP nr 58 w Bydgoszczy.  

 -  To już piąty raz, gdy włączy-
liśmy się w „Szlachetną Paczkę” 
- mówi Marta Karsz, nauczy-
cielka języka angielskiego, która 
razem z dwiema innymi nauczy-
cielkami Moniką Ceberek i Mag-
daleną Andryańczyk, koordyno-
wała akcję w szkole. - Wcześniej 
wsparliśmy chłopca z zespołem 
Downa, samotnego tatę 
z dziećmi, seniorkę z bydgo-
skiego Śródmieścia, a w ubie-
głym roku dziewczynkę chorą 
na mukowiscydozę. 

Bez łazienki i bez pralki 
Tym razem wybór padł na ro-

dzinę z Fordonu z trójką dzieci. 
Najstarsze z nich ma 8 lat, kolejne 
3 latka, a najmłodsza dziew-
czynka 3 miesiące.  

- Rodzina mieszka w jednym 
pokoju, nie ma dostępu do ła-
zienki. Korzysta z wychodka, 
który znajduje się na zewnątrz. 
To nie do pomyślenia w XXI 
wieku - mówi Marta Karsz. - 
Na dodatek dom, w którym 
mieszkają nie jest ocieplony, co 
skutkuje pojawieniem się pleśni 
w pokoju. Po odliczeniu kosztów 

utrzymania (1507 zł) rodzinie zo-
staje na życie 263 zł na o sobę. 

Choć rodzina znalazła się 
w trudnej sytuacji, to chce ją 
zmienić. Ojciec w przeszłości 
pracował w kilku firmach bu-
dowlanych, ale z uwagi 
na astmę oskrzelową musiał 
zrezygnować z pracy. Szuka za-
trudnienia. Chciałby zostać za-
wodowym kierowcą. Jest go-
towy pójść na kurs prawa jazdy, 
ale potrzebuje wsparcia finan-
sowego. Rodzina poprosiła 
o pralkę, bo jej nie ma oraz np. 
o artykuły spożywcze, środki 
czystości, pampersy, koce 
i ręczniki. 

Wszystkie ręce 
na pokład 
Po wyborze rodziny w  SP nr 

58 nastąpiła wielka mobilizacja.  
- Patronką naszej szkoły jest 

Irena Sendlerowa. Chcemy wcie-
lać w życie jej słowa „Każdemu 
kto tonie, trzeba podać rękę”, 
dlatego dzielimy się z innymi - 
mówi Marta Karsz. - Dla uczniów 
to przy okazji była wspaniała lek-
cja empatii. Zbiórkę darów po-
przedziły pogadanki o idei „Szla-
chetnej Paczki”. Wyświetliliśmy 
dzieciom też wzruszający film 
z poprzednich lat, który poka-
zuje radość  obdarowanych. 
Jedna z naszych uczennic przy-

znała nawet, że jako małe 
dziecko także otrzymała pomoc 
od „Szlachetnej Paczki”. Do dziś 
ma misia, którego wtedy dostała. 
Teraz, gdy sytuacja jej rodziny się 
poprawiła, sama przyniosła dary. 
Dla jej kolegów i koleżanek to 
było żywe świadectwo, że warto 
pomagać. 

Uczniowie z klasy VIII B przy-
gotowali i rozwiesili w szkole pla-
katy z informacją o potrzebach 
rodziny. W placówce wysta-
wiono również skarbonki i kosze 
na dary.   

- Zaangażowanie przeszło na-
sze najśmielsze oczekiwania - 
mówi Marta Karsz. - W zbiórkę 
włączyli się uczniowie, rodzice, 
nauczyciele z panią dyrektor 
Iwoną Zwirkowską na czele oraz 
pozostali pracownicy szkoły. 
Do puszek zebraliśmy 1500 zł. 
Zrobiliśmy aż 25 paczek. Kupili-
śmy też pralko-suszarkę - uży-
waną, ale w bardzo dobrym sta-
nie. Jest jeszcze na gwarancji. 
Wśród szczególnych upomin-
ków mama dzieci poprosiła o ko-
smetyk, tata o czekoladę, najstar-
szy chłopiec o klocki Lego 
i kredki, 3-letnia dziewczynka 
o misia Episia, a dla najmłodszej 
z córek potrzebny był bujany le-
żaczek - mógł być  używany. Cie-
szymy się, że  marzenia tej ro-
dziny spełniliśmy.ą

Małgorzata Pieczyńska
malgorzata.pieczynska@polskapress.pl

W całej Polsce w Bazie Ro-
dzin podczas 22. edycji 
„Szlachetnej Paczki” znala-
zło się ponad 15,5 tys. rodzin. 
W akcję pomocową w roli 
darczyńców włączyło się 
wielu bydgoszczan.

Udany Weekend Cudów „Szlachetnej Paczki”

Wielkie pakowanie darów w ramach „Szlachetnej Paczki” dla rodziny z Fordonu 
trwało w SP nr 58 w Bydgoszczy dwa dni. Udało się przygotować aż 25 paczek
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N iemieccy żołnierze 
mają dokonać in-
spekcji przyszłych 

stanowisk dla systemu obrony 
przeciwlotniczej, a następnie 
przewieźć tam trzy jednostki 
ogniowe. Ich celem jest ochro-
na infrastruktury krytycznej 
na wschodniej flance NATO, 
informuje agencja dpa. 

Po tym, jak w połowie li-
stopada rakieta trafiła w pol-
skie terytorium przy granicy 
z Ukrainą, rząd Niemiec za-
oferował Polsce, partnerowi 
z NATO, baterie obrony po-
wietrznej Patriot. Początko-
wo nie było na to zgody, stro-
na polska zasugerowała, że 
lepiej byłoby przekazać sys-
temy obrony powietrznej 
Ukrainie. 

W opublikowanym w sobo-
tę wywiadzie dla „Welt am Son-
ntag” ambasador RP w Niem-
czech Dariusz Pawłoś powie-
dział, że w kwestii rozmiesz-
czenia systemu Patriot w Pol-
sce jest optymistą, zapewnił, 
że „nasze resorty obrony są 
w intensywnym kontakcie” 
i „decyzja zostanie wkrótce 
ogłoszona”. 

„Zgodziliśmy się z sekreta-
rzem stanu USA Antonym Blin-
kenem, że obrona powietrzna 
nad Ukrainą jest teraz priory-
tetem” – oświadczył z kolei mi-
nister spraw zagranicznych 
Zbigniew Rau w piątek w Wa-
szyngtonie po rozmowach 
z szefem dyplomacji amery-
kańskiej. Dodał też, że niewy-
kluczone jest zwiększenie 
obecności sił USA w Polsce. 

„Razem zgodziliśmy się, że 
tego typu ustalenia (...) powin-
ny być dokonywane za za-
mkniętymi drzwiami” – powie-
dział Rau podczas spotkania 
z dziennikarzami, pytany o spra-
wę propozycji rozmieszczenia 
niemieckich systemów obrony 
powietrznej Patriot w Polsce. 

Rau poinformował, że roz-
mowy z Blinkenem dotyczyły 
„obecnej i przyszłej” obecności 

żołnierzy USA na wschodniej 
flance NATO, w tym w Polsce. 
Dodał, że nie można wykluczyć 
zwiększenia sił USA w naszym 
kraju. Minister podkreślił, że 
polskie stanowisko w sprawie 
zakończenia wojny na Ukrainie 
jest takie, że konflikt może za-
kończyć się „wyłącznie strate-
giczną porażką Rosji, przywró-
ceniem integralności terytorial-
nej Ukrainy i takiej zmiany kon-
stelacji polityczno-wojskowej, 
która uniemożliwi Rosji w przy-
szłości atakowanie swoich sąsia-
dów bądź ingerencje w ich spra-
wy za pomocą groźby agresji”. 

Swoje stanowisko zajął 
w tej sprawie Pałac Prezydenc-
ki. „Prezydent ma wpływ 
na to, jakie uzbrojenie sojusz-
nicze znajduje się na teryto-
rium RP, ewentualne rozmie-
szenie niemieckich systemów 
Patriot, wpięcie ich w system 
dowodzenia i wykorzystanie 
do ochrony przestrzeni po-
wietrznej odbędzie się na pod-
stawie postanowienia prezy-
denta” – zaznaczył szef Biura 
Bezpieczeństwa Narodowego 
Jacek Siewiera.  

PAP, Karolina Wrońska

Berlin/Warszawa

SZYKUJĄ PATRIOTY
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Jutro do Polski ma 
przybyć niemiecki zespół 
rozpoznawczy  
– dowiedziała się 
z kręgów bezpieczeństwa 
niemiecka agencja 
prasowa dpa.

Krótko

Kongres USA naciska  
ws. pomocy dla Ukrainy
A merykańscy politycy 

chcą nakłonić wojsko-
wych do zmiany przepisów do-
tyczących obowiązkowych re-
zerw amunicji na wypadek po-
tencjalnych konfliktów.  

Kongres naciska na Penta-
gon, ponieważ obecne proce-
dury spowalniają dostawy woj-
skowe dla Ukrainy – pisze ame-
rykański magazyn „Foreign Po-
licy”, powołując się na źródła 
w Kongresie. 

Przedstawiciele sił zbroj-
nych Stanów Zjednoczonych 
i resortu obrony USA wielo-
krotnie powtarzali podczas 
briefingów dla kongresmenów, 
że zgodnie z przepisami Penta-
gonu muszą być utrzymywane 
na pewnym poziomie rezerwy 
amunicji na wypadek poten-
cjalnych wojen (np. z Rosją) 
przewidzianych w planach 
operacyjnych resortu. 

Nie pozwala to na szybsze 
wysyłanie broni do Ukrainy, 
zwłaszcza że pojęcie „amuni-
cji” jest w przepisach pojmo-

wane bardzo szeroko i obejmu-
je również amunicję do wy-
rzutni rakiet typu MLRS czy 
pociski kierowane Javelin - wy-
jaśnia rozmówca „FP”. 

Część kongresmenów oba-
wia się, że ostatnie dostawy 
amerykańskiej broni dla Ukra-
iny, obejmujące przede wszyst-
kim amunicję artyleryjską, 
broń obrony przeciwlotniczej 
i zimowe wyposażenie żołnie-
rzy, nie wystarczą, by pomóc 
Ukraińcom wygrać wojnę, są 
bowiem najmniejsze od po-
czątku wojny. 

a     a     a 
Porozumienie ma nowego 

prezesa. Jarosław Gowin złożył 
rezygnację. Gowin mówił pod-
czas Kongresu Nadzwyczajne-
go swego ugrupowania, że złą 
decyzją było m.in. poparcie re-
formy wymiaru sprawiedliwo-
ści i sądownictwa. Nową szefo-
wą partii została dotychczaso-
wa wiceprezes, posłanka Mag-
dalena Sroka. 

PAP, Karolina Wrońska, Anna Nagel

Gowin zrezygnował
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Stąd apel o wsparcie w postaci 
przekazania pierogów czy ciasta. 

- Kiedy powstał związek 
i koło, było nas w Zielonej Górze 
ponad tysiąc, teraz tylko 206 - 
mówi wiceprezes zielonogór-
skiego oddziału Związku Sybira-
ków, Marian Szymczak. - Kto bę-
dzie świadczył o historii, gdy nas 
zabraknie? Za wszelką cenę 
chcemy ocalić ślady od zapo-
mnienia. 

To już tradycja związku, że 
na początku roku Sybiracy spo-
tykają się, by podzielić się opłat-
kiem, złożyć życzenia i podsu-
mować miniony rok. 

- Zaplanowaliśmy takie spo-
tkanie 22 stycznia o godzinie 
11.00 w siedzibie Szkoły Podsta-

wowej nr 2 przy ul. Wyszyń-
skiego 102 – informuje M. Szym-
czak. – Będzie to też okazja, by 
porozmawiać o odszkodowa-
niach, jakie nam przyznano 
w wysokości 200 zł miesięcznie. 
Bo przecież z powodu deporta-

cji zostawiliśmy pozbawieni ca-
łego majątku. Nabyliśmy na Sy-
berii różnych chorób. Trudno 
jednak związkowi zorganizować 
w tym roku opłatkowe spotka-
nie, dlatego prosi swoich człon-
ków by do 10 stycznia wpłacili 

po 20 złotych. - Liczymy też 
na wsparcie zielonogórzan 
i mieszkańców regionu. Może 
ktoś mógłby upiec dla nas ciasto, 
może przygotować pierogi czy 
barszcz czy przekazać jakieś 
owoców. Z góry wszystkim dar-

czyńcom bardzo dziękujemy – 
mówi Marian Szymczak. Każdy, 
kto mógłby wspomóc Sybira-
ków, może się z nim skontakto-
wać w ich siedzibie przy ul. Li-
sowskiego 3 we wtorki i w środy 
w godz. 10.00 – 13.00 lub w tym 
czasie zadzwonić pod nr 68 325 
09 48. 

Sybiracy przypominają też 
członkom związku za składkach, 
bo różnie z nimi bywa. W tym 
roku wynosiła ona 48 zł, w przy-
szłym – 60 zł rocznie. Sen z po-
wiek spędza im też sprawa 
opieki nad schorowanymi ze-
słańcami. Ciężko jest załatwić 
miejsce w placówkach gdzie tę 
całodobową opiekę mogliby 
znaleźć. 

- Spraw, którymi żyjemy, jest 
wiele. Zależy nam także, by zo-
stawić po sobie, jak najwięcej 
trwałych śladów, pamiątek – 
przyznają Sybiracy. 

Dla pana Mariana najcenniej-
szy jest krzyż, różaniec i modli-
tewnik jego mamy. Te przed-
mioty towarzyszyły jemu, bratu 
i siostrze, kiedy zostali wywie-
zieni razem z mamą do Kazach-

stanu w 1940 r. Krucyfiks z 1920 
roku to rodzinna pamiątka. 
Mama dostała go po ślubie 
od ojca. 

A pamiętajmy, że 300 tysięcy 
dzieci wywieziono w ramach de-
portacji na Sybir. 150 tysięcy 
z nich zmarło.. 

- Wszyscy zesłańcy, którzy 
z nami byli, modlili się przy tym 
naszym krzyżu. I dzięki Bogu 
wrócili do kraju w 1946 roku - 
opowiada M. Szymczak. - My 
jako dzieci uczyliśmy się 
przy tym krzyżu polskiego, mo-
dląc się, śpiewając religijne pie-
śni. Przez 43 lata nie mówiło się 
o tym głośno. Niewiele rzeczy 
ocalało po wywózce. 

Sybirakom zależy, by pamięć 
o nich nie zginęła. Dlatego 
pierwsi w Polsce razem z Uni-
wersytetem Zielonogórskim wy-
dali książkę o wspomnieniach 
Matek-Sybiraczek, a potem „Zie-
lonogórscy Sybiracy”. Wcześniej 
- dzięki zaangażowaniu dyrek-
tora SP-2 Romana Łuczkiewicza, 
spisali i wydali je także ucznio-
wie tej szkoły (wówczas Gimna-
zjum br 1).

Leszek Kalinowski
ZIELONA GÓRA

Co roku członkowie Związku 
Sybiraków zbierają się 
na spotkaniu opłatkowym 
i zebraniu sprawozdawczym. 
Teraz trudno je będzie zorga-
nizować przede wszystkim 
ze względu na koszty. 

Pomóżmy Sybirakom zorganizować 
ich spotkanie opłatkowe 

Marian Szymczak apeluje o pomoc w zorganizowaniu spotkania opłatkowego
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Zacznijmy od brodnickiej 
„Seni”, czyli fabryki należącej 
do Toruńskich Zakładów Mate-
riałów Opatrunkowych.  

Do dramatu w zakładzie 
w Brodnicy przy ulicy Sikor-
skiego 66 doszło 12 listopada. 
Firma od razu wezwała policję, 
ale sam wypadek funkcjonariu-
sze zgłosili inspekcji pracy do-
piero 21 listopada. Najprawdo-
podobniej czekali na opinię le-
karzy o skutkach wypadku. Co 
się wydarzyło? 

Wsunął rękę 
do maszyny  
To była nocna zmiana w fa-

bryce, godzina około 1.10. Męż-
czyzna obsługiwał maszynę 
na linii technologicznej służą-
cej do odzysku celulozy. Zabrał 

się za czyszczenie tzw. sekcji 
oczyszczania powietrzem. Jak 
wszystko na to wskazuje, ma-
szyna była w ruchu.  

- Dokonując czyszczenia 
wsunął rękę do rury, aby usu-
nąć nieczystości. Wtedy doszło 
do kontaktu ruchomych części 
urządzenia z palcami jego pra-
wej dłoni. W efekcie spowodo-
wało to częściową amputację 
trzech palców - podaje Okrę-
gowy Inspektorat Pracy. 

Dlaczego w tak dużej fa-
bryce, należącej do marko-
wego producenta artykułów 
higienicznych, dochodzi do ta-
kich praktyk? Okoliczności 
zdarzenia równolegle badają 
policja i Państwowa Inspekcja 
Pracy.  

Jak przekazał nam Paweł 
Dominiak z KPP Brodnica, 
„Seni” od razu wezwało poli-
cjantów, którzy natychmiast 
udali się na miejsce wypadku. 

Mieli zatem możliwość poczy-
nić na gorąco pierwsze ustale-
nia. Kolejne czyni też PIP. 

Nie wyłączył napędu, 
maszyna chwyciła dłoń 
Podobny dramat, choć  

w innej branży, miał miejsce  
28 listopada w zakładzie poli-
graficznym w Inowrocławiu. 
To był poniedziałek, jakieś 
dwadzieścia minut po godzinie 
7 rano. 

Tutaj mężczyzna zabrał się 
za czyszczenie wałków ma-
szyny drukarskiej. Nie wyłączył 
napędu.  

- Będące w ruchu elementy 
maszyny pochwyciły lewą dłoń 
operatora. Doszło do jej zgnie-
cenia i złamania kości dwóch 
palców - przekazuje Okręgowy 
Inspektorat Pracy. 

To pierwsze dane dotyczące 
skutków wypadku. Już one jed-
nak kwalifikują go jako ciężki 
wypadek przy pracy. Czym 
ostatecznie skończy się to wy-
darzenie dla pracownika, okaże 
się dopiero z czasem.  

I to zdarzenie równolegle 
badane jest przez policję i in-
spektorów PIP. 

Włożył rękę 
do wentylatora 
Kolejna miejscowość w re-

gionie i kolejna branża, a me-
chanizm wypadku podobny.  
18 listopada doszło do takiego 
w Bydgoszczy, w zakładzie bu-
dowlanym z siedzibą w Ostro-
mecku. Był kwadrans po godzi-
nie 14, gdy... 

- Pracownik naprawiał agre-
gat prądotwórczy przy włączo-
nym napędzie. Wsunął prawą 
rękę w strefę obracającego się 
wentylatora. W pewnym mo-
mencie nastąpił kontakt łopa-
tek wentylatora z dłonią. To 
spowodowało uraz w postaci 
częściowej amputacji kciuka - 
podaje inspekcja pracy. 

Dlaczego pracownicy tak 
ryzykują, w tak wielu zakła-
dach? Jak wielokrotnie podkre-
ślał już inspektor Waldemar 
Adametz, wicedyrektor Okrę-
gowego Inspektoratu Pracy, 
niektórzy pracownicy wciąż 
wolą iść na skróty i dla wygody 
czyszczą maszyny w biegu. 
Oszczędzają wówczas czas, 
który musieliby poświęcać 
na wyłączanie i ponowne uru-
chamianie urządzeń. Niestety, 

jak pokazują tylko te listopa-
dowe wypadki, tracą zdrowie 
i sprawność. 

Małgorzata Oberlan
malgorzata.oberlan@polskapress.pl

Czyszczenie maszyny w bie-
gu może skończyć się dra-
matem. Przekonali się o tym 
niedawno pracownicy w re-
gionie: w Brodnicy, w Ino-
wrocławiu, w Bydgoszczy. 
Potracili palce...

Pracowniku, nie czyść maszyny w biegu!

Pracownik fabryki „Seni” w Brodnicy wskutek wypadku 
przy pracy stracił 3 palce. Zakład jest częścią TZMO
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DRAMAT W „SENI” W BRODNICY, ALE NIE TYLKO TAM... WYPADKI W PRACY 

Już 151 wypadków 
przy pracy w tym roku  
 
a W Kujawsko-Pomor-
skiem od stycznia  
do końca listopada br. 
zgłoszono PIP 151 wypad-
ków przy pracy 
a 31 spośród tych wypad-
ków było śmiertelnych 
(uwaga, są wśród nich też 
tzw. nagłe zdarzenia me-
dyczne, czyli np. zawały 
serca w pracy). 
a Bardzo często powo-
dem dramatu bywa „czyn-
nik ludzki”, czyli ryzykow-
ne zachowanie samego 
pracownika. Nie zawsze 
jednak zwalnia to całkowi-
cie z odpowiedzialności 
pracodawcę. To po jego 
stronie leży skuteczny 
nadzór i bezpieczna orga-
nizacja pracy.

WARTO WIEDZIEĆ

AKCJA SPECJALNA SPORT BEZ BARIER 0510684544



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Kampania prasowa 

5Głos Wielkopolski 
Poniedziałek, 12.12.2022

Pierwszy podpunkt czwartego 
punktu skargi dotyczył nieprze-
kazywania przez dyrektor na-
uczycielom i pedagogowi szkol-
nemu istotnych informacji doty-
czących nowoprzyjętych ucz-
niów, takich jak problemy zdro-
wotne, sytuacja rodzinna, funk-
cjonowanie we wcześniejszych 
szkołach, czy konflikty uczniów 
z prawem. Co miało skutkować 
brakiem możliwości szybkiego 
objęcia pomocą psychologiczno-
pedagogiczną dzieci, które tego 
potrzebowały. 

– Mamy tutaj do czynienia ze 
słowem przeciwko słowu, dla-
tego trudno jest ustalić, czy takie 
sytuacje miały miejsce – stwier-
dziła przewodnicząca komisji, 
radna PO Małgorzata Woźniak. 
Skarga w tym punkcie została 
uznana za bezzasadną trzema 

głosami za. Przeciwny takiemu 
stanowisku był Krzysztof Rosen-
kiewicz. 

Druga część czwartego pun-
ktu dotyczyła dwukrotnego zagu-
bienia wniosku pracownika, bę-
dącego jednym z sygnatariuszy 
skargi, do ZFŚS. Wnioski te zostały 

przedstawione komisji przez dy-
rektor szkoły. – Przyjęcie wniosku 
o świadczenie socjalne było dato-
wane na 16 czerwca 2022, a zło-
żony został w 2021 r. Data przyję-
cia została przekreślona w sposób 
umożliwiający jej odczytanie, 
a następnie zmieniona na listopad 

2021. Nie wiem, czy można się tak 
pomylić. Jak można podpisać jako 
2022, będąc w roku 2021 – pytała 
retorycznie Woźniak. 

Jak relacjonowała, podczas 
poprzedniego posiedzenia komi-
sji dyrektor tłumaczyła, że wnio-
sek nie został rozpatrzony, bo nie 
zebrała się komisja socjalna 
i przez to pieniądze nie zostały 
wypłacone. –Wniosek składa się 
do dyrektora i to on ustala kwotę 
świadczenia, w porozumieniu 
z organem prowadzącym. Wnio-
sek wpłynął 13 maja, a mimo to 
skarżąca nie dostała pieniędzy. 
To nie jest zgodne z prawem, bo 
wniosek składa się do dyrektora, 
a nie do komisji socjalnej – stwier-
dził Wiesław Banaś, zastępca dy-
rektora wydziału oświaty. Ten 
punkt radni jednogłośnie zaopi-
niowali jako zasadny. 

Trzecia część czwartego pun-
ktu skargi dotyczyła utrudnio-
nego dostępu do regulaminu Za-
kładowego Funduszu Świadczeń 
Socjalnych, Funduszu Zdrowot-
nego i Regulaminu Antymobbin-
gowego. – Jak tłumaczono, komi-
sja socjalna ma swoją szafę w se-
kretariacie i tam te regulaminy są 

zamknięte. To nie powinno mieć 
miejsca. Spisywanie z regula-
minu na stojąco w sekretariacie 
jest niedopuszczalne. Nie jest to 
dokument tajny i powinien być 
ogólnodostępny – stwierdziła 
przewodnicząca komisji. 

– Pracownicy podczas pro-
cesu zatrudniania powinni zapo-
znać się z tymi regulaminami 
i podpisać oświadczenie, że się 
zapoznali. Czy jest to w aktach 
pracowniczych? Nie wiadomo 
–stwierdził Wiesław Banaś. 
Także ten punkt radni jednogło-
śnie zaopiniowali jako zasadny. 

Pozostałe części skargi zo-
staną przekazane do rozpatrze-
nia przez Wydział Oświaty UM 
Poznania, który zarządza pu-
blicznymi szkołami w mieście 
oraz do Komisji Oświaty RM Po-
znania. Części skargi, które zo-
stały przez radnych zaopinio-
wane, zostaną poddane pod gło-
sowanie na kolejnej sesji RM. – 
Głęboko wierzymy, że wszystko 
to zostanie poprawione i napra-
wione, także relacje między gro-
mem pedagogicznym, uczniami, 
rodzicami, a dyrekcją – podsu-
mowała Małgorzata Woźniak.

Paweł Antuchowski
Oświata

Zdaniem radnych wniosek 
do ZFŚS został zagubiony, ze 
względu na jego antydatowa-
nie. Regulaminy także nie by-
ły ogólnodostępne.

Wielki konflikt w małej szkole. Radni wykryli 
nieprawidłowości, ale końca sprawy nie widać

Spisywanie punktów z regulaminu na stojąco w sekretariacie jest niedopuszczalne  
– stwierdzili radni
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Mamy tutaj do  
czynienia ze słowem  
przeciwko słowu,  
dlatego trudno jest 
ustalić, czy takie  
sytuacje miały miejsce

POZNAŃ A
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– Powody są głównie finan-
sowe. Czujemy wielki dyskom-
fort, żeby w ten sposób zamy-
kać schronisko, ale podlegamy, 
tak jak inni, prawom rynku – 
podkreśla Marek Twaróg, dy-
rektor Rzeszowskiego Towa-
rzystwa Pomocy im. św. Brata. 
We wrześniu br. zarząd Towa-
rzystwa podjął decyzję, że sto-
warzyszenie nie będzie przy-
stępować do konkursu na pro-
wadzenie w 2023 r. schroniska 
w Jaśle. 

Jest pełne wyposażenie 
i są zapasy żywności 
Zdaniem Marka Twaroga, 

rosnące koszty i wyższa płaca 
minimalna powodują, że trzeba 
dopłacać do utrzymania tej pla-
cówki. Ponadto dalsze utrzy-

mywanie jasielskiego schroni-
ska mogłoby niekorzystnie od-
bić się na funkcjonowaniu sto-
warzyszenia. – Nie możemy so-
bie pozwolić utracić osoby, 
na których opiera się działal-
ność Towarzystwa. Do pracy 
z ubogimi, którzy znaleźli się 
na zakręcie życiowym, po-
trzebne są odpowiednie pre-
dyspozycje. Trzeba mieć duszę 
wolontariacką – podkreśla Ma-
rek Twaróg.  

A takich oddanych ludzi 
RTP im. św. Brata Alberta ma. 
W tym gronie jest m.in. kierow-
nik schroniska w Jaśle Wiesław 
Sikora, który zakładał tę pla-
cówkę i z pensjonariuszami do-
prowadził do stanu używalno-
ści zrujnowane budynki. Wie-
sław Sikora będzie nadal praco-
wał w RTP w Rzeszowie, nato-
miast pięciu opiekunów z ja-
sielskiego schroniska otrzy-
mało wypowiedzenia. 

- Nie zabieramy ze schroni-
ska w Jaśle nic. Zostawiamy 
tam pełne wyposażenie łącznie 
z zapasami żywności. Jeżeli 
nowy podmiot podejmie się 
prowadzenia, jestem w stanie 
w pierwszych dniach stycznia 

oddelegować Wieśka Sikorę, 
żeby im pomógł. Zapoznał ze 
wszystkim, powiedział, gdzie 
i u kogo szukać pomocy i daro-
wizn. Do tej pory nie zapłacili-
śmy w Jaśle ani złotówki 
za chleb. Piekarze przekazywali 
nam za darmo. Nasi pod-
opieczni pracowali przy zie-
miopłodach, dostawali w za-

mian ziemniaki – opowiada 
Twaróg. 

Gwarancja 450 tys. zł 
z miejskiej kasy 
W 2021 r. dotacja z kasy 

miejskiej dla RTP wynosiła 305 
tys. zł, a w 2022 r. - 331 tys. zł. 
Na 2023 r. zaplanowano 450 
tys. zł. – Jestem wdzięczny 

Urzędowi Miasta w Jaśle, że 
tyle przeznaczał na pomoc, nie 
tylko w zakresie bezdomności, 
ale także w innych formach 
wspierania osób potrzebują-
cych. Podziwiam władze mia-
sta, że potrafią to ogarnąć, żeby 
budżet się spiął. Dla nas jednak 
są to za małe kwoty. Od lat do-
kładaliśmy do schroniska 
po 70-80, a nawet 130 tysięcy 
złotych. Teraz gdy wszystko 
zdrożało, wzrosły najniższe 
wynagrodzenia, gaz, prąd, to 
nie ma szans, żeby dotacja 
miejska wystarczyła. Nawet 
deklarowane 450 tysięcy – 
twierdzi Marek Twaróg. – Nie 
damy rady na dotychczaso-
wym poziomie prowadzić 
działalności. Nie chcemy, żeby 
zostały zaniedbane nasze dzia-
łania, a stowarzyszenie straciło 
zaufanie społeczne – dodaje 
dyrektor. 

Nieco inne zdanie mają wła-
dze miasta. Twierdzą, że dota-
cja jest wystarczająca do pro-
wadzenia schroniska. W magi-
stracie nie panikują. Szukają 
podmiotu, który przejąłby 
opiekę nad bezdomnymi. 1 
grudnia burmistrz Jasła Ry-

szard Pabian ogłosił otwarty 
konkurs ofert na prowadzenie 
schroniska. Czekają na zgłosze-
nia do 23 grudnia br. i są dobrej 
myśli. – Gdy tylko dowiedzieli-
śmy się o decyzji Towarzystwa, 
od razu przystąpiliśmy do roz-
mów z odpowiednimi podmio-
tami. Mamy nadzieję, że 
wszystko zakończy się pomyśl-
nie i działalność schroniska bę-
dzie kontynuowana – mówi 
Agata Koba, rzecznik prasowy 
Urzędu Miasta w Jaśle. 

Schronisko dla bezdom-
nych przy ul. Konopnickiej 
w Jaśle dysponuje razem 
z ogrzewalnią ponad 40 miej-
scami. W obecnym sezonie tłu-
mów nie ma. – Zima na razie ła-
godna. Przebywa u nas 17 osób. 
Gdy jest zimniej, to od 25 do 30 
osób – powiedział nam jeden 
z opiekunów Marcin Potyrała. 

Twórcą schroniska w 2001 r. 
był Wiesław Sikora. Od po-
czątku było filią RTP im. św. 
Brata Alberta. Dwa budynki, 
zniszczone przez powódź i wy-
lewy Jasiołki, zostały wyre-
montowane przez pensjonariu-
szy.  

Bogdan Hućko
b.hucko@nowiny24.pl

Rzeszowskie Towarzystwo 
Pomocy im. św. Brata Alber-
ta wycofało się z prowadze-
nia przytułku dla bezdom-
nych w Jaśle.  Burmistrz 
ogłosił konkurs ofert na pro-
wadzenie schroniska.

Po 21 latach zrezygnowali z prowadzenia 
schroniska dla bezdomnych mężczyzn w Jaśle

Schronisko dla bezdomnych przy ul. Konopnickiej w Jaśle. 
Władze miasta szukają podmiotu, który je poprowadzi
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Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Kampania radiowa 

W kampanii radiowej wykorzystana zostały:
stacja ogólnopolska PR1 
panregionalne Złote Przeboje
regionalne Audytorium 17 (pakiet stacji regionalnych PR) 

Dobór stacji został podyktowany uzyskaniem szerokiego zasięgu do grupy celowej. Dobór stacji został 
wybrany pod kątem starszej  i młodszej części społeczeństwa.

W ramach kampanii informacyjno – edukacyjnej Sport Bez Barier zrealizowano kampanię w radio. 
Wyemitowano 153 emisje spotu 30 sekundowego w 42 rozgłośniach ogólnopolskich jak i lokalnych. 
Kampania zastała zrealizowana w terminie 12-25.12.2022. Przekaz radiowy dotarł do:
3 969 521 słuchaczy 



Przeprowadzenie kampanii promocyjnej
Kampania outdoorowa 

Kampania outdoorowa:
W ramach kampanii informacyjno-edukacyjnej Sport Bez Barier zrealizowano kampanię outdoorową, 
która polegała na publikacji plakatów na billboardach oraz bannerach typu citylight, w wybranych 
miejscach ekspozycji takich jak centra miast powyżej 200 tysięcy mieszkańców, miejsca dużego natężenia 
ruchu tj. sklepy, deptaki, centra handlowe, przystanki komunikacji miejskiej, przy szkołach i uczelniach
Kampania została zrealizowana w miastach z Miasta z B8: GOP, Warszawa, Poznań, Kraków, Wrocław, 
Trójmiasto, Łódź. 
W ramach tego działania przez okres 16-30.12.2022 trwała ekspozycja na terenie całej Polski, w ilości 
102 nośników:
92 banerów typy citylight z podświetleniem i 10 billboardów
Kampania outdoorowa dotarła do:
2 064 942 odbiorców
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Dziękujemy za udzielone wsparcie!

Fundacja Neuron +
Ul. Piękna 49
00-672 Warszawa
fundacja@neuronplus.pl


